
Referat BM DOT på DOS Kongres 2023  Kbh. 15/11-23 

 
Onsdag 15. november 2023 kl. 11.00-12.00 
 

Inviterede: Rasmus Elsøe (RE), Mette Rosenstand (MR), Peter Søndergaard (PS), Kenneth 
Szkopek (KS), Ole Brink (OB), Christian Cavallius (CC), Rikke Bielefeldt (RB), Morten 

Schultz (MS) og Anne Mette Stausholm (AS), Peter Toquer (PT) og Ilija Ban (IB) 

Afbud: Anne Mette Stausholm. Alle øvrige tilstede. 

Dagsorden 

 

1. Valg af dirigent (Foreslår PT). Valgt. 
 

2. Valg af referent (Foreslår MR). Valgt. 
 

3. Godkendelse af dagsorden (Alle). Godkendt. 
   

4. Godkendelse af sidste referat DOT BM. Godkendt. 
 

5. DOS 2023 Symposium (Rikke og Christian) 

- Ankelfrakturer hos osteoporotikere/fragile patienter 
- Evt hjælp til de sidste praktiske ting. 
 

Der er styr på symposiet. Tim White, Frede Frihagen og Morten Schultz Larsen er klar med 
deres oplæg. Der er modtaget rigeligt med cases. 

 
6. Generalforsamling – punkter og emner med forslag til tidsangivelser (PT) 
Program for DOT GF 2023:  

Dagsordenen  

1. Valg af dirigent og referent. (1 min) 
2. Godkendelse af referat fra sidste generalforsamling. (1 min) 
3. Formandens beretning, herunder beretning fra evt. udvalg. (5-10 min) 
4. Behandling af indkomne forslag. (1 min) 

5. Fremlæggelse af regnskab og budget til godkendelse. (5 min) 
6. Fastsættelse af kontingent. (1 min) 
7. Valg af bestyrelse og to revisorer (kun ved valgperiodens udløb) (5 min ) 

8. Eventuelt. (5-10 min) 

Indlæg fra modtager af DOT Rejselegat Arnar Bjarnason i Sydafrika (5-10 min) 

Diskussionspunkter i plenum herefter: 
NOF og ACTA – kan traumatologer bruge dette til noget? (10 min) - Relevant indlæg fra Søren Kold som optakt. (5-10 min) 
Skal der være et YODA medlem i DOTs bestyrelse? (10 min) Emne rejst af YODA. YODA medlemmer, der også er DOT 

medlemmer kan frit stille op. 
Skal DOT fortsat bruge tid og energi på KKR? (10 min) 

Program for GF godkendes. 



1: Annie Primdahl er valgt som dirigent. Christian Cavallius som referent. 

4: Ingen indkomne forslag til behandling. 
5: Underskud på ca. 25.000 kr i sidste regnskabsår. Årsmødet står for den overvejende 
udgift. NOMS også udgiftstung grundet køb af rettigheder til tegninger. 

6: Bestyrelsen vil stille forslag om at øge kontingent til 350 kr. 
7: 8 fra bestyrelsen genopstiller (MSL, AS, PS, RE, CC, OB, PT, MR). 3 træder ud (IB, RB, 
KS). Ingen øvrige har meldt deres kandidatur rettidigt. 2 nye (Jens Christian Beuke/ Arvind 

von Keudell) har meldt sig. Det besluttes at lade foreningens medlemmer bestemme om 
de kan optages som ad hoc-medlemmer og stemmes fuldt ind til næste GF. 

 
7. Status på Guildal – Tim White ”Realistic Orthopedics” (PT) 
 

Der er styr på forelæsningen. 
 
8. DOT Årsmøde 2024 (RE, AS, alle) 

- Lancering: Det nævnes af PT i formandens beretning at salget nu er åbent. 
- reklame FB, Nyhedsbrev, Linkedinforedrag og indlæg hjemme til morgenkonferencer: 
Reklame for årsmødet er lagt på FB, instagram etc. Bestyrelsens medlemmer skal huske at 

reklamere på egen afdeling. 
- early bird? 
- plan/koordinering/uddelegering: Tages på et senere bestyrelsesmøde. Økonomien 

forsøges at gøres uafhængigt af antal deltagere. Mangler fortsat foredragsholder til 
indlægget om battered child. OB arbejder videre med det. Deadline om 2 uger. 
 

9. DSOI udkast til definition som fagområde – kommentarer fra DOT (PT, RB, 
Alle) 

- Chrestens og Annies mail: PT har sammenfattet et svar til DSOI. DOT kan godt støtte 
ortopædkirurgisk infektionskirurgi som fagområde. Beskrivelse af fagområdet, 
samarbejdsområder, hvad der defineres som højt specialiserede indgreb er dog langt fra i 

mål. Hvordan kan det lade sig gøre i praksis. 
- kvalitetsudvalget 
 

 

_____________________________________________________________ 

 

 


